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Spolek studentů historie FF UK, o.s. 
se sídlem na Ústavu českých dějin FF UK v Praze 

IČO: 22869476 
 

Zápis ze zakládající valné hromady 
konané dne 13. 5. 2010 

v místnosti č. 200 na hlavní budově 
Filozofické fakulty UK v Praze 

 
Přítomných členů sdružení:  25 
Nepřítomných členů sdružení: 13 
Omluveno:    0 
 
Zakládající valná hromada tedy je, v souladu s článkem V. stanov sdružení, usnášeníschopná, 
protože je přítomna více než jedna třetina všech členů občanského sdružení. 
 
Program zakládající valné hromady  
 

1) Zahájení, přečtení programu       19:30-19:35 
(J. Mrňka, předseda přípravného výboru) 
 
PŘEDSTAVENÍ PROGRAMU SDRUŽENÍ    19:35-20:30 
 

2) Představení programu přípravného výboru     19:35-19:55 
(V. Strobach, R. Cisler, J. Mareš) 

3) Diskuze I. – Program přípravného výboru     19:55-20:15 
4) Přijímání nových členů       20:15-20:30 

(prohlášení členů přípravného výboru za zakládající členy + přijetí nových členů) 
 
VOLBA ORGÁNŮ SDRUŽENÍ      20:30-22:00 
 

5) Schválení stanov sdružení       20:30-20:45 
6) Členské příspěvky        20:45-20:55 
7) Zvolení volební komise       20:55-21:00 
8) Volba předsedy        21:00-21:15 
9) Volba místopředsedy        21:15-21:30 
10) Volba členů výboru        21:30-21:45 
11) Volba disciplinární komise       21:45-22:00 

 
ZÁVĚR         22:00- 
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Zápis z jednání  
 
19.39 Jednatel přípravného výboru Jaromír Mrňka zahájil valnou hromadu představením spolku a 

přečetl program zakládající valné hromady Spolku studentů historie FF UK, o. s. Poté vyzval 

přítomného PhDr. Luboše Velka, PhD., který sám projevil zájem o představení obdobného Spolku, 

který existoval na fakultě v minulém období. 

19.43 Dr. Velek zdůraznil, že nemluví z pozice zástupce ředitele Ústavu českých dějin, ale ze své 

osobní zkušenosti, jako bývalý student historie, a že by se s námi rád podělil o zkušenosti, případně 

poukázal na chyby, kterých by se měl současný spolek vyvarovat.  

Stručně shrnul historii spolkového života v posledních dvaceti letech (zmínil i SSM), vznik prvního 

porevolučního spolku (vznik 1990), který zde na fakultě zakládal Martin Nodl, vydal jedno číslo 

časopisu Res Historica, ale někdy do roku 1992 zanikl. Dále mluvil o obnovení tohoto studentského 

Spolku zhruba v roce 1995, ve kterém se již aktivně angažoval. Obnovení spolku pramenilo z 

roztrpčení nad zásahy vedoucích ústavů do studijních plánů již studujících studentů. V poslední části 

svého krátkého projevu zmínil úskalí generační obměny spolku, díky které Spolek během dvou let 

zanikl. Před podobným scénářem varoval členy právě zakládaného občanského sdružení a na závěr 

popřál současnému spolku mnoho úspěchů. 

19:52 Jaromír Mrňka poděkoval Dr. Velkovi a předal slovo členovi přípravného výboru Mgr. Vítu 

Strobachovi. 

Vít Strobach představil ideový rámec Spolku. Řeč začal poukazem na to, že Spolek v žádném případě 

nezastává zájmy nějakého z ústavů a vyvrátil spekulace, které o Spolku kolují, jako o nástroji v rukou 

ÚČD. Poté rozvedl několik vět o Spolku jako nutné platformě pro socializaci studentů historie a předal 

slovo Richardovi Cislerovi, dalšímu z členů přípravného výboru Spolku. 

19.55 Richard Cisler představil náplň činnosti Spolku, především socializační akce a webové stránky. 

Předal slovo Janu Marešovi, členovi přípravného výboru Spolku. 

20.02 Jan Mareš pokračoval v představení náplně činnosti sdružení, mluvil o otázkách evaluací a 

jejich smysluplnosti, o knihovně oboru Historie a způsobu vybírání knih, o pořádání přednášek 

týkajících se aktuálních témat oboru Historie, o rozvinutí diskuze o vysokoškolské politice, debatách o 

didaktice středoškolského dějepisu, sjezdu historiků. Poslední bod, kterým se zabýval, byly 

studentsko-pedagogické projekty. Na závěr navrhl vytvoření tří pracovních komisí – socializační, 

webové a organizační.  

20.07 Jaromír Mrňka si převzal slovo, zdůraznil ještě jednou především socializační funkci Spolku, 

nutnost jeho výstavby a organizace v prvním období existence sdružení. Poté předal slovo Jiřímu 

Pilipovi, předsedovi Studentské Rady Studentského Fondu FF UK, který sám požádal o slovo. 

20.08 Jiří Pilip projevil zájem o spolupráci Spolku a SR SF FF UK, zároveň nabídl pomoc od SR a popřál 

Spolku a mladým historikům hodně Štěstí. 

20.11 Jaromír Mrňka otevřel diskuzi. 
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Jakub Izdný vznesl dotaz, jestli program příliš neapeluje na činnost druhých, zmínil, že se mu nejeví 

jako dobrý nápad oslovovat pedagogy a mít specifické požadavky na Ústavy, aniž by si Spolek nejdříve 

nevybudoval solidní základnu a dobré jméno mezi studenty. 

Jaromír Mrňka odpověděl, že souhlasí, že první povinností spolku je vybudovat si členskou základnu a 

tu náležitým způsobem aktivizovat. Být aktivní a to nejen členstvím ve skupině na facebooku, ale i 

konkrétní činností. 

Richard Cisler odpověděl, že také souhlasí, že přesně na toto bude kladen důraz, zmínil především 

filmový klub a čtecí semináře. 

Jakub Izdný odpověděl, že na začátku musíme vybudovat zázemí sami.  

Richard souhlasil. 

Jaromír Mrňka zdůraznil krátkodobé a akutní cíle – web, zorganizování nastupujících studentů v říjnu 

2010. 

Karolína Srncová vznesla dotaz, kde se Spolek bude setkávat a jakou cestou bude komunikovat se 

studenty. 

Jaromír Mrňka odpověděl, že práce bude rozdělená pomocí pracovních týmů a že komunikace bude 

prozatím probíhat na základě internetových a socializačních sítí. Dále zmínil Valné hromady. 

Vít Strobach zmínil ještě budoucí akce, např. v K4; dále různé koncerty či posezení  v hospodě. 

Jaromír Mrňka vyzval pro další dotazy, žádné nebyly.  

O slovo se přihlásil Zbyněk Machát, člen přípravného výboru sdružení a zmínil ještě problematiku 

členství absolventů studia historie. Pohovořil též o problematice uplatnění absolventů studia historie 

a o možném navázání funkční spolupráce mezi absolventy a studenty historie. 

20:33 Jaromír Mrňka ukončil diskuzi o činnosti občanského sdružení a o vizích přípravného výboru 

20:34 Zahájeno přijímání nových členů do občanského sdružení 

Jaromír Mrňka byl přerušen kolegyní z publika, která si stěžovala, že nemůže vstoupit do sdružení, 

jehož stanovy si nemohla v dostatečném předstihu prostudovat, protože k nim neměla přístup. 

Jaromír Mrňka ji důrazně upozornil, že stanovy občanského sdružení byly vyvěšeny s více než 

týdenním předstihem na nástěnce ve II. patře hlavní budovy FF UK a dále k nim byl umožněn přístup 

na stránkách Spolku na facebooku, kde byl zveřejněn odkaz na rapidshare. Dále navrhl, že vyhlásí 

přestávku, aby si všichni, kdo tak neučinili, mohli stanovy prostudovat. 

Na to kolegyně nereagovala a nadále si stěžovala na netransparentní způsob informování o 

zakládající valné hromadě. Především na informování v nedostatečném předstihu a chvatné vyhlášení 

zakládající valné hromady. 

Jaromír Mrňka odpověděl, že přebírá veškerou zodpovědnost za průběh vyhlašování valné hromady, 

že byla vyhlášena v tomto termínu, aby se tak stalo před začátkem zkouškového období. 
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Na to kolegyně opáčila, že kdo je „akční“, přišel by i ve zkouškovém. 

Vít Strobach jí odpověděl, že dlouhý čas zabralo přípravnému výboru, aby zjistil situaci dřívějších 

spolků, které na fakultě fungovaly, do čehož podle něj nemusí nutně zainteresovávat stovky studentů 

historie. 

Richard Cisler se slečny dotázal, proč se nesnažila kontaktovat přípravný výbor skrze e-mail. 

Kolegyně reagovala na dotaz Richarda Cislera, že se o konání valné hromady dozvěděla skrze mailing-

list historie@balustrada.cz, přes který nemohla odpovědět. 

Zbyněk Machát kolegyni upozornil, že se stanovy sdružení budou teprve schvalovat, že zatím nemají 

stejně nabytou účinnost a jsou prozatím pouze formální záležitostí. 

Jakub Izdný vyzýval k věcnému jednání. 

Jaromír Mrňka se přes vzniklý hluk snažil vysvětlit, že na balustrádě nebylo posíláno oficiální pozvání, 

ale pouze informativní e-mail. 

20:41 Jaromír Mrňka vyhlásil pětiminutovou pauzu na prostudování stanov sdružení s tím, že kdo 

bude chtít, může do sdružení vstoupit vyplněním a podepsáním přihlášky. 

20:52 Schůze zahájena po přestávce, spočítání členů. 

Občanské sdružení má celkem 38 členů, z toho 25 přítomných. Všichni členové přípravného výboru se 

stali zakládajícími členy sdružení. 

20:54 Schvalování stanov sdružení 

David Pavlorek a Pavel Laube vznesli návrh na přejmenování sdružení na Ck. Spolek dějezpytců císaře 

Rudolfa II. 

Jakub Izdný podal návrh na hlasování, zda-li má cenu diskutovat o pojmenování sdružení. 

Valná hromada odhlasovala ukončení diskuze 23 hlasy pro, 0 proti, 2 se zdrželi (počet hlasů 

potřebných k přijetí návrhu:  13) 

Jaromír Mrňka nechal hlasovat o stanovách občanského sdružení. 

Proběhlo hlasování o stanovách sdružení s výsledkem 20 hlasů pro, 0 proti, 5 se zdrželo (potřebných 

hlasů 13) 

20:57 Stanovy byly schváleny. 

20:58 Jaromír Mrňka otevřel diskuzi o členských příspěvcích (o jejich výši a způsobu placení) 

Nejvíce dotazů směřovalo k tomu, na co budou členské příspěvky využity. 

Jan Mareš odpověděl, že členské příspěvky budou ponejvíce využity na nejnutnější provozní náklady 

sdružení do října 2010. Především zdůraznil nutný nákup razítek pro občanské sdružení. 
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Richard Cisler nastínil situaci ohledně webu, kolik asi na něj bude potřeba peněz. Zmiňoval něco 

kolem 1000,- Kč. 

David Pavlorek, člen Studentské rady SF FF UK, z publika zdůraznil nákladnost vedení občanského 

sdružení, např. z hlediska kancelářských potřeb. 

Jan Mareš navrhl členský příspěvek ve výši 100,- Kč. 

Vít Strobach navrhl členských příspěvek ve výši 50,- Kč.  

Návrh Víta Strobacha se setkal s viditelným přijetím. 

Dále byla vedena diskuze o lhůtě, do které musí být členský příspěvek uhrazen. 

Jaromír Mrňka navrhl, aby bylo nutno členské příspěvky uhradit do jednoho měsíce od nabytí 

členství. 

Jaromír Mrňka nechal hlasovat o tom, že „výše členského příspěvku bude stanovena do nadcházející 

valné hromady na 50,- Kč s tím, že je nutno poplatek zaplatit do jednoho měsíce od nabytí členství ve 

Spolku“. 

Valná hromada schválila lhůtu pro zaplacení členského příspěvku do jednoho měsíce 21 hlasy pro, 

0 proti, 4 se zdrželi (potřebný počet hlasů ke schválení: 13). 

Valná hromada schválila výši členských příspěvků do nadcházející valné hromady na 50,- Kč 21 hlasy 

pro, 2 proti, 2 se zdrželi (potřebný počet hlasů ke schválení: 13). 

21:10 Jaromír Mrňka vyzval přítomné členy, aby nominovali členy volební komise. 

Do volební komise se přihlásili členové sdružení Jiří Šoukal, Svatopluk Herc, Dan Török. 

Valná hromada schválila volební komisi ve složení Svatopluk Herc (předseda), Jiří Šoukal, Dan Török 

(členové) 25 hlasy pro, 0 proti, 0 se zdrželi (potřebný počet hlasů 13). 

21:15 Jaromír Mrňka seznámil přítomné členy sdružení s volebním řádem sdružení. 

21:20 Jaromír Mrňka vyzval účastníky valné hromady, aby nominovali členy sdružení 

na post předsedy sdružení. 

Přihlásili se tito členové: Jaromír Mrňka (nominoval se sám), Richard Cisler (nominoval se sám), Jakub 

Izdný (nominoval se sám). 

Jaromír Mrňka se představil, poté pronesl pár vět na téma, že stojí za programem přípravného 

výboru, že se bude snažit o jeho prosazení a o zlepšení formálních záležitostí s činností spolku 

souvisejících. 

Richard Cisler se představil, poté pronesl několik vět ve smyslu, že stojí za programem, který zde 

přednášel na začátku valné hromady. 

Jakub Izdný se představil, postavil se za program přípravného výboru, ale zdůraznil svou snahu o 

konkrétní činy a vybudování členské základny a struktury. 
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21:22 začíná volba 

21:30 předseda volební komise Svatopluk Herc vyhlašuje výsledky volby předsedy sdružení 

Jaromír Mrňka získal 14 hlasů, Jakub Izdný 6 hlasů a Richard Cisler 5 hlasů (potřebný počet hlasů pro 

zvolení v prvním kole byl 13) 

Předsedou sdružení byl zvolen Jaromír Mrňka. 

21:32 Jaromír Mrňka vyzval účastníky valné hromady, aby nominovali kandidáty na post 

místopředsedy. 

Přihlásili se tito členové: Richard Cisler (nominoval se sám), Jakub Izdný (nominoval se sám). 

Kandidáti už se znovu nepředstavovali. 

21:33 zahájení volby 

21:40 předseda volební komise Svatopluk Herc vyhlašuje výsledky volby místopředsedy 

Richard Cisler získal 10 hlasů, Jakub Izdný získal 15 hlasů (potřebný počet hlasů ke zvolení v prvním 

kole byl 13) 

Jakub Izdný byl zvolen na post místopředsedy. 

21:42 Jaromír Mrňka vyhlašuje volby na zbylé 3 pozice ve výboru sdružení. 

Jako kandidáti se přihlásili Kristina Andělová, Barbora Matiášová, Tereza Liepoldová, Karolina 

Srncová, Jan Mareš a Vít Strobach (nominován Dušanem Radovanovičem). 

Kristina Andělová se představila a postavila se za program přípravného výboru, na kterém od počátku 

spolupracovala. 

Barbora Matiášová se představila a projevila zájem o aktivity, které nastínil přípravný výbor. 

Tereza Liepoldová se představila. 

Karolina Srncová se představila, dále zdůraznila orientaci sdružení v prvním roce na konkrétní úkoly. 

Jan Mareš se představil a postavil se za program přípravného výboru, který přednášel na počátku 

schůze. 

21:45 zahájena volba 

21:49 předseda volební komise Svatopluk Herc vyhlašuje výsledky volby členů výboru 

Vít Strobach získal 16 hlasů, Jan Mareš získal 16 hlasů, Kristina Andělová získala 14 hlasů, Karolina 

Srncová získala 14 hlasů, Tereza Liepoldová získala 7 hlasů a Barbora Matiášová získala 4 hlasy 

Členy výboru se stal Vít Strobach a Jan Mareš. 

Předesda volební komise Svatopluk Herc vylosoval Kristinu Andělovou, která se na základě volebního 

řádu uvedeného ve stanovách občanského sdružení stala členkou výboru sdružení. 
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Členy výboru tedy byli zvoleni Vít Strobach, Jan Mareš a Kristina Andělová. 

21:52 Jaromír Mrňka vyhlásil volby do disciplinární komise. 

Po výzvě se přihlásili tito kandidáti: Karolina Srncová, David Pavlorek, Pavel Laube a Jan Gruber. 

Karolina Srncová se již nepředstavovala. 

David Pavlorek se představil, poté zdůraznil své zkušenosti ze Studentské rady SF FF UK. 

Pavel Laube se představil. 

Jan Gruber se představil a zdůvodnil vhodnost pro tuto funkci svou odborností na normalizaci. 

Matouš Turek se představil. 

21:55 zahájeny volby 

22:00 předseda volební komise Svatopluk Herc vyhlašuje výsledky voleb do disciplinární komise 

sdružení 

Karolína Srncová získala 20 hlasů, Matouš Turek 17 hlasů, Jan Gruber 13 hlasů a David Pavlorek 

s Pavlem Laube, každý po 10 hlasech. 

Za členy disciplinární komise byli tedy zvoleni Karolina Srncová, Matouš Turek a Jan Gruber. 

22:05 schůze nově zvoleného výboru sdružení Spolek studentů historie FF UK, o.s. 

Členové výboru jednomyslně rozhodli o tom, že tajemníkem výboru se stává Kristina Andělová a 

pokladníkem sdružení Jan Mareš. 

22:10 Jaromír Mrňka a Jakub Izdný ukončili jednání zakládající valné hromady občanského sdružení 

Spolek studentů historie FF UK, o.s. 

 

 

 

 

 

Zapsala: Kristina Andělová 
Přečetl a ověřil: Jaromír Mrňka            
 
V Praze dne 13. 5. 2010 
 
_____________________________             _____________________________ 
        podpis zapisovatelky                  podpis předsedy sdružení 
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Zkrácený zápis z jednání zakládající valné hromady 
Spolku student ů historie FF UK 

konané dne 13. května 2010 
v místnosti č. 200 na hlavní budově FF UK v Praze 

 
Přítomných členů sdružení:  25 
Nepřítomných členů sdružení: 13 
Omluvených:    0 
 
Zakládající valná hromada tedy je, v souladu s článkem V. stanov sdružení, usnášeníschopná, 
protože je přítomna více než jedna třetina všech členů občanského sdružení. 
 

1) Na zakládající valné hromadě vystoupil jako host PhDr. Luboš Velek, PhD. 
2) Přípravný výbor sdružení představil svůj program a své vize. 
3) Po krátké diskuzi, která obsahovala též stížnost na netransparentnost vzniku sdružení, 

proběhlo přijímání nových členů. 
Všichni členové přípravného výboru se stali zakládajícími členy sdružení. 
Na základě přihlášek získalo občanské sdružení 30 nových členů. 

4) Valná hromada schválila znění stanov sdružení 20 hlasy pro, 0 proti, 5 se zdrželo 
(potřebný počet hlasů ke schválení 13) 

5) Valná hromada stanovila lhůtu pro zaplacení členského příspěvku na jeden měsíc od 
nabytí členství ve sdružení 21 hlasy pro, 0 proti, 4 se zdrželi. 
(potřebný počet hlasů ke schválení 13) 

6) Valná hromada stanovila výší členského příspěvku do nadcházející valné hromady na 
50,- Kč 21 hlasy pro, 2 proti, 2 se zdrželi. 
(potřebný počet hlasů ke schválení 13) 

7) Valná hromada zvolila za předsedu sdružení Jaromíra Mrňku, který získal 14 hlasů. 
Další kandidáti byli: Richard Cisler (5 hlasů), Jakub Izdný (6 hlasů). 
(minimální potřebný počet hlasů ke zvolení v prvním kole byl 13) 

8) Valná hromada zvolila za místopředsedu sdružení Jakuba Izdného, který získal 15 
hlasů. Další kandidáti byli: Richard Cisler (10 hlasů). 
(minimální počet hlasů ke zvolení v prvním kole byl 13) 

9) Valná hromada sdružení zvolila za další členy výboru sdružení Víta Strobacha 
(16 hlasů), Jana Mareše (16 hlasů) a Kristinu Andělovou (14 hlasů, zvolena losem). 
Další kandidáti byli: Karolina Srncová (14 hlasů, prohrála volbu losem), Tereza 
Liepoldová (7 hlasů) a Barbora Matiášová (4 hlasy) 
(zvoleni tři kandidáti s nejvyšším počtem dosažených hlasů) 

10) Valná hromada sdružení zvolila za členy disciplinární komise sdružení Karolinu 
Srncovou (20 hlasů), Matouše Turka (17 hlasů) a Jana Grubera (13 hlasů). 
Další kandidáti: David Pavlorek (10 hlasů), Pavel Laube (10 hlasů). 

 
Zapsala: Kristina Andělová     ______________________________ 
 
Přečetl a ověřil: Jaromír Mrňka    ______________________________ 


